

Title (en)

METHOD AND DEVICE FOR COVERING WITH TARPAULIN PARTICULARLY VEHICLES.

Title (de)

VERFAHREN UND VORRICHTUNG FÜR EINE PLANE INSBESONDERE VON FAHRZEUGEN.

Title (fr)

PROCEDE ET DISPOSITIF DE BACHAGE, NOTAMMENT DE VEHICULES.

Publication

EP 0136351 A1 19850410 (FR)

Application

EP 84901359 A 19840322

Priority

FR 8304882 A 19830322

Abstract (en)

[origin: WO8403667A1] The present invention relates to the field of covering with tarpaulin, in other words laying or removing a flexible sheet on fixed or moving constructions of which the portion to be covered is a surface generated by a straight line. According to the invention, the method comprises: an uncovering operation, said tarpaulin being on the top part of a surface generated by a straight line at least rolled about a shaft to which one of the edges of said tarpaulin is fixed, the tarpaulin being allowed to unroll along said surface; and a recovering operation, said shaft being rotated on itself thereby causing the rolling of the tarpaulin about the shaft and lifting the roll thus formed up to the top part of said surface; this method is implemented by a drive device (6) rotating the shaft on which the tarpaulin (4) is rolled and unrolled, and displaced by means of a carriage (10) moving on rails (11). Application to the tarpaulin covering of vehicles, fixed constructions such as coverings and sheds for tribunes, sport holes, greenhouses, etc...

Abstract (fr)

La présente invention est du domaine du bâchage, c'est-à-dire la pose ou le retrait d'une feuille souple sur des constructions fixes ou mobiles dont la partie à bâcher est une surface réglée. Selon l'invention, le procédé consiste: pour débâcher, ladite bâche étant à la partie supérieure d'une dite surface réglée au moins, enroulée autour d'un arbre auquel l'un des bords de ladite bâche est fixée, on la laisse se dérouler le long de ladite surface, et pour rebâcher, on fait tourner ledit arbre sur lui-même, ce qui a pour effet d'enrouler la bâche autour de l'arbre et de faire monter le rouleau ainsi formé jusqu'à la partie supérieure de ladite surface; ce procédé est mis en oeuvre par un dispositif d'entraînement (6) en rotation de l'arbre sur lequel s'enroule et se déroule la bâche (4), et se déplaçant par l'intermédiaire d'un chariot (10) sur des rails (11). Application au bâchage des véhicules, constructions fixes telles que couvertures et auvents de tribunes, salles de sport, serres, etc...

IPC 1-7

B60J 7/06

IPC 8 full level

B60J 5/06 (2006.01); **B60J 7/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

B60J 5/065 (2013.01); **B60J 7/068** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8403667 A1 19840927; EP 0136351 A1 19850410; FR 2543082 A1 19840928; FR 2543082 B3 19851227; OA 07870 A 19861120

DOCDB simple family (application)

FR 8400075 W 19840322; EP 84901359 A 19840322; FR 8304882 A 19830322; OA 58447 A 19841122